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dnia 9.5.2025r. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 

Sesja 

 

Protokół Nr 14/2025 

 

XIV Sesja Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 30 kwietnia 2025 roku.  

Miejsce posiedzenia: sala uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1 

Obrady rozpoczęto 30 kwietnia 2025 roku o godzinie 13:00, a zakończono o godzinie 15:49 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Behan     – Przewodniczący Rady Miejskiej  

2. Sylwia Dajczer-Gałczyńska 

3. Zdzisław Druciak 

4. Bogusław Frącek    – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

5. Konrad Kałwak 

6. Beata Kłossowska-Tyszka 

7. Magdalena Lichwa 

8. Ewa Miś-Krzemińska 

9. Karolina Popiel 

10. Jerzy Pulit      – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

11. Joanna Sosnowska 

12. Janusz Staniocha 

13. Jarosław Ubik 

14. Regina Wałęsa 

15. Piotr Wróbel 

 

Radni nieobecni:  

1. Janusz Staniocha  

 

Goście, którzy również uczestniczyli w posiedzeniu:  

1. Tomasz Kiliński      - Burmistrz Miasta Nowa Ruda   

2. Marzena Wolińska     - Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda 

3. Sebastian Dominiak      - Skarbnik Miasta Nowa Ruda 

4. Krzysztof Michalak    - Radca Prawny 

5. Przemysław Herter     - Naczelnik WR 

6. Marta Krupa      - Naczelnik WOŚ 

7. Karolina Kopacz     - Pracownik RZP    

8. Leszek Wójcik     - Naczelnik WIS  

9. Piotr Górnicki    - Zastępca Komendanta Straży Miejskiej  

10. Mariusz Małek     - Prezes ZWiK 

11. Sławomir Drogoś     - Dyrektor MBP   

12. Krzysztof Czajka    - Rzecznik prasowy 

13. Kamil Zalewski     - Projektant Firmy Ecoland 

14. Krzysztof Flis     - Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów  

15. Roland Hamerla     - Dyrektor Wód Polskich Nysa  
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14. Media  

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan – otworzył 14 sesję Rady Miejskiej. 

Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie - Andrzej Behan - 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych decyzji. (zał. Nr 1 – lista). 

 

3. Porządek obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi 

bądź zapytania do proponowanego porządku obrad. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia Porządku obrad sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, 

Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Staniocha 

edit błąd: radna Ewa Miś-Krzemińska oraz radna Karolina Popiel były „za” przyjęciem porządku obrad  

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami "za" przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Porządek obrad sesji.  

4. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej.  

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 15 marca 2025 r. do 

dnia 22 kwietnia 2025 r.  

6. Sesja tematyczna dotycząca działalności Nadleśnictwa Jugów.  

7. Podjęcie uchwał:   

-  w sprawie wyrażenia opinii o Programie redukcji ryzyka powodziowego w zlewni Nysy Kłodzkiej 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse1
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse2
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse3
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse4
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse5
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse6
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- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

- w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 

2024 - 2027 

- w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla terenów inwestycyjnych 

w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

- w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów inwestycyjnych 

w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie 

- w sprawie nadania nazwy placowi 

- zmieniająca Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zwarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieokreślony umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Nowej Rudzie, przy Rynek nr 16  

- w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie z Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko 

projektów: „Street Workout Park dla Noworudzkiej Szkoły Technicznej w Nowej Rudzie” i „Doposażenie 

szkoły w sprzęt multimedialny oraz wymianę stolarki drzwiowej w Liceum Ogólnokształcącym w Nowej 

Rudzie” 

- zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego zapewnienia 

wsparcia w mieszkaniu wspomaganym  osobom z terenu Gminy Stronie Śląskie   przez Gminę Miejską Nowa 

Ruda 

- zmieniająca uchwałę nr 215/XXVII/20 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miejska Nowa Ruda oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków  

- w sprawie zaliczenia drogi do kategorii gminnych dróg publicznych oraz ustalenia jej przebiegu  

- w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej likwidacji Przedszkola Mini w Nowej Rudzie 

- w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie  

7. Interpelacje radnych.  

8. Zapytania radnych.  

9. Sprawy różne.  

10. Zakończenie obrad.  

 

4. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z XIII 

Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Jarosław 

Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse11
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse12
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse13
https://nowaruda.esesja.pl/posiedzenie/827f7174-d35d-4#collapse14
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Karolina Popiel 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Staniocha 

edit błąd: radna Karolina Popiel była „za” przyjęciem protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag protokół z XIII sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 15 marca 2025 r. do 

dnia 22 kwietnia 2025 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania 

odnośnie Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 18 lutego 2025r. 

do dnia 17 marca 2025r. 

 

Radny Piotr Wróbel – w sprawozdaniu w zakresie zagospodarowania przestrzennego, infrastruktury i 

inwestycji: punkt 27 zadanie Odbudowa drogi Dnia 16.04.2025 r. wszczęto postępowanie o udzielenie 

zamówienia publicznego dla zadania pn.: Odbudowa drogi ul. Stara Droga w kilometrażu 0+000,00-

3+121,00 (powódź wrzesień 2024r.)”; Termin składania ofert 24 kwietnia 2025r. ile wpłynęło ofert, 

ponieważ w sprawozdaniu termin składania ofert był do 24 kwietnia. Dość szczegółowo przeanalizował 

sprawozdanie i musi powiedzieć, że jest pod dużym wrażeniem zadań inwestycyjnych, które zostały 

umieszczone i gratuluje Panu Burmistrzowi oraz pracownikom Urzędu w pozyskiwaniu środków, ponieważ 

nie przypomina sobie takiego okresu, żeby w Nowej Rudzie było prowadzone jednocześnie 60 zadań 

inwestycyjnych na kwotę 75 mln zł, ale najważniejszą kwestią jest poziom dofinansowania. Ten poziom 

dofinansowania jest ponad 80 % i to świadczy o skuteczności osób pracujących nad tym. Jeżeli do tego 

doda się środki, które udało się pozyskać dwóm spółką miejskim, w których Gmina Miejska NR posiada 

większościowe udziały czyli AGROREG i NUK to okazuje się, że w tym roku będą realizowane projekty o 

wartości przekraczającej 100 mln zł. Z doświadczenia wie, że pozyskanie tak dużą ilość środków 

zewnętrznych to jest nie lada wyzwanie w związku z czym chciał pogratulować i zapytał ponownie ile tych 

ofert było i czy cenowo mieszczą się w zaplanowanym budżecie.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – na zadanie przygotowanie dokumentacji projektowej 

bo takie było postępowanie przetargowe dot. Starej Drogi wpłynęły 4 oferty, więc procedura trwa, w której 

zostanie wyłoniona najkorzystniejsza oferta w tym przetargu.    

 

Radna Regina Wałęsa - w zakresie ochrony środowiska punkt 14. Nadzór nad lasem komunalnym. Nadzór 

nad pracami w zakresie odnowy i utrzymania lasu komunalnego. Prowadzenie gospodarki leśnej zgodnie z 

Uproszczonym Planem Urządzenia Lasu dla lasów komunalnych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda: 

a) wystąpienie do Starostwa Powiatowego w Kłodzku z 2 wnioskami o legalizację pozyskanego drewna na 

terenie lasów komunalnych. 

b) sprzedaż 142,44 m² drewna pozyskanego w lasach komunalnych. Suma wartości sprzedanego drewna: 

57 819, 48 brutto. Czy to jest zgodne z zaplanowanym budżetem?  

 

Pani Marta Krupa – Naczelnik Ochrony Środowiska – jest to pierwsza sprzedaż w tym roku. Sprzedaż jest 

prowadzona zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza Miasta Nowa Ruda. Jest przyjęty cennik. Drewno jest 

odbierane przez pracownika upoważnionego ze Starostwa Kłodzkiego, który przyjeżdża na odbiór tego 

drzewa. Przy udziale leśnika Urzędu Miejskiego jest określana ilość, sortyment drewna i następnie jest 
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przydzielane do odpowiednich cen w zależności czy to jest drewno długowymiarowe, średniowymiarowe i 

jaka jest to klasyfikacja. Będą prowadzone dalsze sprzedaże tak jak są zaplanowane w ramach pozyskiwania 

drewna czy czyszczenia lasów.  

 

Radny Piotr Wróbel - w zakresie ochrony środowiska punkt 27 Azbest: aktualizacja bazy azbestowej. 

Weryfikacja i naniesienie danych do prowadzonej bazy azbestowej z Informacji o wyrobach zawierających 

azbest składanych przez właścicieli nieruchomości za rok 2024. Pytanie: ile takich nieruchomości na terenie 

miasta Nowa Ruda jeszcze jest gdzie poszycie dachowe jest z płyt eternitowych zawierających azbest? 

 

Pani Marta Krupa - Naczelnik Ochrony Środowiska – cały czas prowadzona jest baza azbestowa. W planie 

mają wykreślać z niej te nieruchomości, które już na własną rękę ten azbest wymieniły, bo niestety nie ma 

aktualnych tych danych. W bazie jest ich więcej niż jest to w rzeczywistości. Corocznie w styczniu 

właściciele powinni składać deklaracje, że ten azbest jest jeszcze na ich nieruchomościach, ale nie ma 

żadnych sankcji żeby te informacje wymuszać od tych właścicieli. Wspólnymi siłami wraz ze Strażą 

Miejską poprzez kontrolę starają się te dane pozyskiwać. Na ten moment wie, że było wpisanych około 300 

nieruchomości.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają jeszcze jakieś zapytania. 

Wobec braku głosów poddał pod głosowanie sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac 

w okresie od dnia 15 marca 2025 r. do dnia 22 kwietnia 2025 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie od dnia 15 marca 2025 r. do dnia 

22 kwietnia 2025 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Jarosław 

Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Karolina Popiel 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Staniocha 

edit błąd: radna Karolina Popiel była „za” przyjęciem Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał 

oraz prac w okresie od dnia 15 marca 2025 r. do dnia 22 kwietnia 2025 r. 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w 

okresie od dnia 15 marca 2025 r. do dnia 22 kwietnia 2025 r. 

 

6. Sesja tematyczna dotycząca działalności Nadleśnictwa Jugów. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – oznajmił, że jest to pierwsza w tym roku oraz w tej 

kadencji sesja tematyczna. Poprosił Pana Nadleśniczego o przedstawienie tematu.  

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – przygotował i zaprezentował prezentacje 

dotycząca działalności Nadleśnictwa. ( zał. nr 2 – Prezentacja w wersji papierowej ).  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – zapytał radnych czy są pytania do prezentacji i do Pana 

Nadleśniczego.  

 

Radny Bogusław Frącek - wyraził zadowolenie z faktu, że Dyrektor Generalny Lasów Państwowych wydał 

zarządzenie zobowiązujące nadleśniczych do współpracy z samorządami. Podkreślił, że jest to bardzo 

ważna kwestia. Przypomniał, że w pewnym momencie Rada Miejska wystąpiła z petycją dotyczącą wycinki 

lasów w kraju, a w szczególności nagłego wzrostu wycinki na terenie miasta Nowa Ruda. 

Zwrócił uwagę, że w Polsce wybudowano bloki energetyczne w Koninie, Jaworznie i Połańcu, w których 

spala się drewno – właśnie to, o którym wspominał Pan Nadleśniczy. W jego ocenie, w przypadku tej tzw. 

„zielonej energii” mamy do czynienia z absurdem, ponieważ państwo dopłaca do spalania drewna, traktując 

to jako odnawialne źródło energii. Jako przykład podał Elektrownię Połaniec, która w 2022 roku spaliła 1,2 

mln m³ drewna i otrzymała za to 312 mln zł dotacji. Zastanawiał się, czy rzeczywiście można to uznać za 

zieloną energię, czy raczej nie jest to pewien paradoks. Zauważył, że wycinając lasy, jednocześnie 

zmniejszamy zdolność do pochłaniania CO₂, a emisje przy spalaniu drewna są wyższe niż w przypadku 

gazu czy węgla. Tym samym emitujemy coraz więcej CO₂, a ograniczamy jego naturalną absorpcję. Według 

danych Krajowego Ośrodka Bilansowania i Zarządzania Emisjami (podlegającego Ministerstwu Klimatu), 

w 2020 roku polskie lasy zmagazynowały o połowę mniej CO₂ niż siedem lat wcześniej. Zdaniem radnego 

świadczy to o tym, że mamy coraz młodsze i mniejsze drzewa, pozbawione rozwiniętych koron, a przez to 

o bardzo ograniczonej – lub nawet ujemnej – zdolności fotosyntezy. Radny wskazał również, że nie jest fair, 

iż plan urządzania lasu nie podlega zaskarżeniu. Unijne przepisy zabraniają samorządom pozywania 

nadleśnictw, ponieważ nie mają one osobowości prawnej. W jego ocenie 10-letni okres planowania 

gospodarki leśnej jest dziś nieadekwatny do dynamicznie zmieniającego się środowiska – reakcje powinny 

być znacznie szybsze. Wyraził także zadowolenie z faktu, że w prezentacji pojawił się temat retencji 

naturalnej, podkreślając, że radni będą apelować o ograniczenie wycinki i dostosowanie planu urządzania 

lasów do aktualnych potrzeb środowiskowych. Wspomniał o przygotowywanym przez profesora 

Zalewskiego Programie Ochrony Zlewni Nysy Kłodzkiej, który zawiera elementy retencji naturalnej i 

wtórnej. Program zakłada możliwość zatrzymania lub spowolnienia odpływu 10% wód. Zaznaczył, że 

hydrolodzy alarmują o braku bilansów wodnych w planach urządzania lasów. Jego zdaniem woda przestała 

interesować państwo, a przy wycinkach lasy górskie zamiast zatrzymywać wodę, funkcjonują jak tory 

zjazdowe. Wprowadzane do lasów ciężkie maszyny niszczą podszyt i glebę, tworząc kanały spływu wody. 

Trzeba więc zastanowić się, co można zrobić, by chronić lasy w zlewni, która w dużej mierze jest obszarem 

leśnym o znacznym nachyleniu terenu. W jego ocenie, to obliguje do podjęcia konkretnych działań. Radny 

zwrócił też uwagę na duży eksport drewna do krajów, które posiadają własne zasoby – np. Niemiec 

(kupujących 37% drewna, mimo że mają większy odsetek i powierzchnię lasów niż Polska) czy Szwecji 

(gdzie lesistość wynosi 70%). Zasugerował, że może warto byłoby ograniczyć eksport, by chronić nasze 

zasoby. Zauważył, że polski przemysł drzewny skarży się na brak drewna, a firmy bankrutują. Przeprosił, 

że mówi to bezpośrednio do Nadleśniczego, choć jego uwagi kierowane są do osób decyzyjnych. Chciał 

jednak zwrócić uwagę na problem w kontekście planów urządzania lasów i pozyskiwania drewna. 

Wspomniał również, że Polska eksportuje drewno do Chin (18%), Czech (które mają wyższą lesistość niż 

Polska), Łotwy i Litwy – kraje te chronią jednak swoje zasoby, kupując surowiec z zewnątrz. Czesi także 

eksportują drewno, ale w znacznie mniejszym stopniu niż my. W jego opinii powinniśmy również chronić 

nasze zasoby. Zasugerował wprowadzenie postulatu ustanowienia terenów ochronnych w zlewniach, gdzie 
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występują podtopienia i gdzie należy zadbać o środowisko. Zaznaczył, że w 2025 roku rozpocznie się 

kolejna realizacja planu urządzania lasów i kolejny cykl wycinek. Jego zdaniem, zanim przystąpimy do 

tworzenia nowego planu w 2028 roku, należy jeszcze raz przeanalizować obowiązujący dokument. 

Osobiście przyjrzał się zaplanowanym rębniom i jest nimi zaniepokojony. Wskazał jako przykład las 

naprzeciw stacji paliw w Drogosławiu, gdzie planowana jest wycinka – teren ma bardzo duże nachylenie. 

Zastanawia się, jak wyglądać będzie sytuacja przy intensywnych opadach, szczególnie jeśli dotrą tzw. 

„wody genueńskie”. Obawia się, że może dojść do połączenia silnej erozji z dużą ilością spływającej wody. 

Na zakończenie zapytał, czy już dziś można uzyskać informację, czy planowana ilość drewna 

przeznaczonego do wycinki może zostać zmniejszona. 

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – poruszone zostało bardzo dużo tematów, jeśli coś 

pominie to prosi o przypomnienie zaczynając od spalania drewna po zakłady energetyczne. Osobiście nie 

ma na to wpływu czy elektrownia dostaje dopłaty z Unii czy też nie. Drewno, które trafia do elektrowni to 

jest takie drewno, którego żaden inny przemysł nie jest wstanie już wykorzystać ani przetworzyć jak 

również nie ma przesłanki na sprzedaż detaliczną na szczeblu lokalnym.   

 

Pan Bogusław Frącek – 40 % drewna tartacznego spala się w elektrowni Połaniec, ponieważ opłaca się im 

kupić to drewno. Środki na to mają z dotacji.  

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – zapytał o jaki dokument chodzi? 

 

Pan Bogusław Frącek – aż tak w szczegóły nie wchodził, ale widzi że cięte są drzewa rodzaju buk.  

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – buki, które są wycinane w 100% trafiają do 

polskich przemysłów meblarskich. Nie może zdradzić jakich, ponieważ obowiązuje go tajemnica handlowa, 

ale gwarantuje, że jest to przemysł meblarski zlokalizowany w Polsce i te meble zostają w kraju bądź jadą 

za granice. Tak to wygląda na naszym terenie. Drewno iglaste świerkowe wielkowymiarowe w 

przeważającej części trafia do polskich tartaczników, którzy robią  drewno konstrukcyjne na ternie naszego 

kraju. W tabeli z prezentacji była informacja, że są 3 firmy z Unii Europejskiej, które kupują drewno. 

Sprzedaż drewna odbywa się na aukcjach nieograniczonych. Jeżeli organ nadrzędny nie wprowadzi 

regulacji to nie można zabronić kontrahentowi x kupna drewna, bo to jest wtedy ograniczenie konkurencji. 

Działanie jest wolnorynkowe. Sprzedaż drewna do Chin w Nadleśnictwie Jugów się nie odbywa. Czesi od 

nas kupują, ponieważ w 2017 roku był problem z huraganem, w wyniku którego na terenie Czechach uległ 

zniszczeniu bardzo duży obszar lasu. Wcześniej w 2015/2016 susza spowodowała, że Czesi większość 

swojego obszaru wycieli, bo ten las zamierał. Wtedy Polskie firmy kupowały w Czechach, na Słowacji, bo 

tam drewno było tańsze. Teraz sytuacja się odwróciła. Oni działają też w systemie 10-letnim czy kilku 

letnim. To co mieli przewidziane na 10 lat spożytkowali w przeciągu 2-3 lat i obecnie nie mogą już ciąć. 

Tak to pokrótce wygląda. Co do lesistości poszczególnych krajów w Unii Europejskiej ma pewne 

zastrzeżenia, ponieważ nie ma jednolitej definicji co jest uznawane za las. Porównując sobie lesistość kraju 

według definicji poszczególnych krajów Unii Europejskiej te wartości się diametralnie zmieniają. Coś co 

jest w Hiszpanii uznawane za las w Polsce nie będzie lasem np. gaje oliwne. W ten sposób lesistość innych 

krajów jest czasami mniejsza bądź większa, porównywalna do Polski. Mierzył by to miarą jednej definicji 

co uważamy za lesistość lasu bądź co uważamy za las. Absorpcja CO2 bardzo ważny temat. Drzewa starsze 

absorbują zdecydowanie mniej CO2 niż drzewa młode, ponieważ przestały już rosnąć. Świerk w wieku 80 

lat przestaje rosnąć na wysokość. Grubość przyrostu jest zdecydowanie mniejsza w związku z czym on 

potrzebuje mniej CO2. Młody las absorbuje więcej CO2 niż stary. W kwestii retencji i spływu 

powierzchniowego musimy się przygotować na to, co się będzie działo w przypadku nadejścia kolejnego 

niżu genueńskiego, bo on będzie przychodził. Kilkanaście lat temu przychodził i mieliśmy śnieżne zimy 
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teraz przychodzi w okresie letnim i mamy intensywne opady deszczu. W roku ubiegłym rozmawiał z 

władzami w Nowej Rudzie o bilansie wodnym i wspominał, że suma opadów jest zbliżona jak kilkanaście 

lat temu tylko intensywność i częstotliwość tych deszczy jest zdecydowanie inna. Nie ma deszczy 

łagodnych, spokojnych, które pozwolą na retencjonowanie przesiąkanie wody w głębsze warstwy gleby. 

Przy nawalnych deszczach problem jest taki, że cokolwiek by nie zrobili nastąpi spływ powierzchniowy, 

ponieważ gleba nie jest wstanie przyjąć więcej wody niż jest to możliwe. Zabudowanie szlaków, o których 

wspominał radny to w związku z tym tworzone są koryta, którymi spływa woda. Wykonują spowalniacze, 

które mają tą wodę opuścić. To wszystko są działania do pewnego poziomu, które po przekroczeniu są w 

poziomie katastrofalnym, ponieważ nie są wstanie tego gromadzić. Zaprosił na konferencję ze specjalistami, 

którzy bliżej będą przedstawiać temat, jak to wygląda i do czego powinniśmy się przygotować bądź jak 

powinniśmy temu zaradzić. Osobiście ma swoje pomysły i spostrzeżenia na retencjonowanie wody w 

górach, ale czy one są słuszne i właściwe tego nie wie. Prace rozpoczną się w tym roku. Wyniki tych prac 

będą znane za kilka bądź kilkanaście lat. Nie wycinanie pewnych fragmentów lasów doprowadzi do jego 

zamierania. W szczególności w przepadku świerku gdzie dochodzi czynnik biotyczny w postaci owadów 

czy grzybów i te świerki będą zamierać. One wtedy nie będą absorbowały ani spowalniały niczego. Dlatego 

pewne działania w postaci sukcesywnego wycinania starszego pokolenia drzew i wprowadzenia młodszego 

ma za zadanie wyprzedzić pewne działanie. Czy są one słuszne? Nie wiadomo. Będzie można to ocenić za 

kilkanaście lat. Innym aspektem bardzo ważnym jest jaki wpływ na inne gatunki drzew ma zmiana średniej 

temperatury rocznej. Pewne gatunki zaczynają się wycofywać. Prowadzone są już pewne badania, analizy, 

modele komputerowe jak będą się zachowywały poszczególne gatunki drzew. Niektóre informacje są 

przerażające dla niego osobiście, bo wskazują że w tym momencie powinno się korzystać z tych gatunków 

drzew, które są w basenie Morza Śródziemnego.  To jest etap, który bardzo mocno przyspieszył. Mamy 

więcej drzew w starszym wieku. W leśnictwie co 10 lat średnia wieku się znacząco zwiększa i starsze 

drzewa słabiej przyrastają. Ilość tego drewna, która się odkłada sukcesywnie spada. Jest otwarty na 

rozmowy podczas obrad sesji i komisji. Zaprosił do lasu, aby na konkretnych przykładach omówić pewne 

rzeczy. Tematy są trudne, ale trzeba o nich rozmawiać, aby wypracować konkretne działania.  

 

Radny Bogusław Frącek – cieszy się, że Pan Nadleśniczy zgadza się z niektórymi teoriami, które wygłaszają 

Profesorowie. Oni jednak mówią, że lasy są nadmiarowo wycinane. Rozumie, że nadleśnictwa mają plany 

natomiast zapytał czy można ograniczyć tą wycinkę, bo to jest bardzo istotne w obliczu pozostawienia 

retencji, ponieważ jak się zostawi pustkowie tak jak w przypadku Jawornika, tam jest gołoborze, będzie 

problem. Przyjdzie susza to może się okazać, że sadzonki, które zostały posadzone one uschną. Pan 

wspomniał o wzroście temperatury średniorocznej, więc może się to okazać złe. A propos Parku 

Krajobrazowego Gór Sowich  jest przerażony jak go zobaczył. Czy to jest krajobraz naturalny? Na 

prezentacji nie zostało to pokazane. Ukazana została przepiękna Kalenica z pięknymi drzewami, które 

kiedyś tam rosły być może dalej rosną, ale w tym miejscu wycinka jest tam straszna. Czy można to 

zahamować przynajmniej w jakimś procencie?   

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – ile planowane jest do wycięcia uzależnione jest od 

tego co nam pokazuje las, żeby te procesy zachodziły samoistnie. W przypadku gdy przychodzi sytuacja 

nieprzewidziana tj. silny wiatr, który w 2017 położył drzewa na Kalenicy na obszarze kilkadziesiąt hektarów 

lasu to nie są wstanie zapobiec tym czynnikom szkodotwórczym. Jeżeli będziemy mieć w tym roku bardzo 

gorące lato to już teraz wiadomo, że czeka ich ogromna walka z owadami, które w bardzo szybkim tempie 

zabijają drzewa. Mowa o kornikach. Przy temperaturze powyżej 25o tempo rozwoju jest bardzo szybkie i 

drzewa giną zanim zdążą zrzucić igły. Korony są zielone, a pnie są już bez kawałka kory. Proces zamierania 

postępuje błyskawicznie. Miał okazje obserwować ten proces w Henrykowie w 2016 roku. W przeciągu 

półtora roku zginęły wszystkie świerki powyżej 40 roku życia. Coś przerażającego. Najistotniejsze jest to, 

żeby ten las jak najdłużej przetrwał.  
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Radny Bogusław Frącek – ale drzewo buk nie jest atakowany kornikami.  

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – ale buki mają śluzowatość, takie czarne plamy po 

ścięciu, z chęcią pokaże, które zatykają przewody i jest zatrzymana transpiracja w przewodzeniu wody.  

 

Radny Bogusław Frącek – czyli nie możemy liczyć na zmniejszenie wycinki.  

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – nie będzie dążył do tego, żeby Plan został 

wykonany w 100 % dokładnie w punkt. W nadleśnictwach, w których pracował i był na etapie zakańczania 

planu urządzania lasów nigdy nie wykonywał go w 100 %, bo na jakim poziomie są prowadzone prace 

zawsze pokazywał las, ile można zrobić, aby było to działanie bezpieczne.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – odnośnie dróg, z prezentacji była mowa o 

funduszach. Od wieli lat mimo dobrej współpracy nie udaje się wyremontować odcinka drogi na Górę 

Wszystkich Świętych, która należy do Nadleśnictwa. W imieniu swoim i Rady prosi o remont tego odcinka 

drogi.  

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – analizowali, co można wspólnie z samorządami 

zrobić, aby sięgnąć po środki z Funduszu Leśnego lub z innych źródeł. Zauważyli, że w różnych terminach 

odbywa się planowanie budżetu. Kiedy nadleśnictwo zamyka swój budżet miasto dopiero rozpoczyna prace. 

Chętnie spotka się, najbezpieczniejszym terminem byłaby II połowa maja, żeby można było 

przedyskutować które drogi byłyby celem do wspólnej realizacji.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – doprecyzowując, ma nadzieję że tą należącą do 

nadleśnictwa drogę w 100 % nadleśnictwo sfinansuje z własnych środków.  

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – jeśli tylko budżet na to pozwoli to będą planować.  

 

Radny Piotr Wróbel – widzi pewną niekonsekwencję w działaniach lasów państwowych. Z jednej strony 

wspomniane było, że lasy walczą z kornikiem, który niszczy hektary upraw co jest zauważalne w ostatnich 

latach. Z drugiej strony nie potrafi zrozumieć wycinki, która przy okazji niszczy siedliska ptaków, które 

gniazdują w lasach. Ma wrażenie że od paru lat ptaki „wyprowadziły się” z lasów państwowych nie 

gniazdują, bo ustawa, która chroni ptaki obowiązuje na terenach miejskich. Żeby móc wyciąć na ternie 

miasta drzewo po 1 marca to trzeba uzyskać specjalne zgody i jest z tym problem żeby takie drzewo wyciąć. 

Natomiast co można zaobserwować w lasach państwowych to wycinane są drzewa cały rok. Pytanie jest 

takie: czy ptaki się wyprowadziły z lasu, a wprowadził się kornik i przez to są takie, a nie inne problemy w 

nadleśnictwie, że dalej muszą one być wycinane?    

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – ptaki oczywiście w lasach są i można je zauważyć. 

Natomiast w okresie, o którym jest mowa czyli od 1 marca w ramach prowadzonych praktyk prowadzone 

są lustracje powierzchni przed zabiegiem tzn. drzewa które przeznaczone są do wycięcia są sprawdzane pod 

kątem występowania czy istnienia gniazd. Odbywa się to 7 dni przed rozpoczęciem prac. Firmy, które 

wykonują te zabiegi też są uczulone na to i jeżeli w trakcie prac stwierdzą coś co nie zostało wcześniej 

zauważone też mają obowiązek to zgłosić.  Wprowadzony został system, który działa, ale nie zabezpiecza 

w 100%, ponieważ zawsze może być jakaś sfera pominięta. Liczą się z tym. Czynnik ludzki. Może dojść 

do takich sytuacji jak niezauważenie pewnych miejsc, ale pracują w taki sposób, aby możliwie 

zminimalizować te działania, żeby nie niszczyć tego ekosystemu. Z drugiej strony trzeba przeanalizować 
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rozwój i tempo zniszczenia jeśli się nie będzie działało szybko i drastycznie to rozwój tych owadów jest w 

tempie geometrycznym. Jeśli teraz nie usuniemy 2 bądź 5 drzew to za 3 tygodnie usuniemy znacznie 

większą powierzchnię. 

 

Radna Karolina Popiel – zadała pytanie cyt.: „wypowiedziane zostały takie słowa, że Nadleśniczy zrobi 

wszystko co w jego mocy żeby do takich sytuacji nie doszło jaką mamy, chciała zapytać co to znaczy 

wszystko i w jakim czasie przewiduje się realizacje oraz jakie doświadczenia przeniósł by Pan na ten teren?” 

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – całe swoje doświadczenie, ponieważ cała jego 

kariera jest związana z lasem. Wszystko czego się nauczył i czego doświadczył na przestrzeni tych lat 

ukształtowało go jako pracownika tu i teraz. Zrobienie wszystkiego oznacza, żeby nie dopuszczać do takich 

zdarzeń czyli działać błyskawicznie na sytuacje, które się pojawiają tu i teraz wiedząc jakie mogą być tego 

konsekwencję i co się może wydarzyć. Do tego będzie się starał się nie dopuścić. Pracują i starają się, żeby 

takich sytuacji było jak najmniej. Jest leśnikiem z zamiłowania od urodzenia i czuje się osobiście związany 

z miejscem gdzie pracuje. Las, który został mu powierzony ma wyglądać jak najlepiej i służyć przyszłym 

pokoleniom.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej- Andrzej Bean – podziękował Panu Nadleśniczemu za przedsiewnie i 

poszerzenie wiedzy wszystkim obecnym. Wszystkie doświadczenia, które są zbierane na co dzień będą 

owocowały w przyszłości. Las to dobro wszystkich mieszkańców i liczy na dobrą i owocną współpracę. 

 

Pan Krzysztof Flis – Nadleśniczy Nadleśnictwa Jugów – również podziękował.  

 

Pan Krzysztof Flis opuścił sesję Rady Miejskiej.  

Radna Magdalena Lichwa opuściła sesję Rady Miejskiej.  

 

Przerwa 10 minutowa. 

Po przerwie.  

 

7. Podjęcie uchwał: 

 a) w sprawie wyrażenia opinii o Programie redukcji ryzyka powodziowego w zlewni Nysy Kłodzkiej 

 

Pan Roland Hamerla – Dyrektor Wód Polskich Nysa – Pan Marek Źródłowski nie mógł przybyć razem z 

nim w związku z tym szczegółowych odpowiedzi na pytania radnych nie będzie wstanie udzielić. Jako nowy 

Dyrektor chciał powiedzieć parę słów o sobie. Przez wiele lat pracował przy zabezpieczeniach 

hydrotechnicznych m.in. Wrocławia, Opola, Kędzierzyna. Miał przyjemność budować suche zbiorniki w 

Szalejowie i Krosnowicach, a wcześniej mokre w Topoli i Kozielnie, dlatego bardzo mu zależy, żeby lokalna 

społeczność zrozumiała tą potrzebę kontynuacji budowania tych zabezpieczeń przeciwpowodziowych. Wie, 

że jest opór tych mieszkańców, których być może dotkną przesiedlenia. Natomiast dobro społeczne wymaga 

tego, aby podjąć to wyzwanie i w jakiś sposób zabezpieczyć siebie, swoje rodziny, majątki na przyszłość. 

Dlatego jeśli rada Miejska podejmie w/w projekt uchwały to będzie duży plus dla całego zespołu, który 

pracuje nad rozwiązaniami tego zabezpieczenia, wiadomo nie gwarantującego w 100 % bezpieczeństwa na 

przyszłość, ale minimalizującego ryzyko. Są ograniczeni finansami. Nie wszystkie pomysły, które zostały 

wypracowane w lokalnych społecznościach uda się zrealizować. Być może wizja na przyszłość będzie 

podstawą by więcej budować takich obiektów hydrotechnicznych. Ma nadzieje, że zabezpieczania w 

Gminie Miejska Nowa Ruda dzięki pracowitości pana Marka Źródłowskiego i zespołu będą zrealizowane. 

Może w przyszłości uda się osiągnąć konsensus z lasami państwowymi poprzez małą retencję bądź małe 

zbiorniki, ale o tym zadecyduje zespół Pana Profesora Zalewskiego. Jako Wody Polskie będą realizować te 
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wszystkie postulaty i wszystkie założenia, które będą wynikać z tego programu. Trzeba sobie zdać sprawę 

z tego, że w tym rejonie bardziej poszkodowane zostały miejscowości znajdujące się w okolicy Białej 

Lądeckiej w okolicach Nysy przy Białej Głuchołaskiej. Główne siły i środki na tą chwilę zostały tam 

skierowane. Nie da się w tym czasie zrobić dobrego programu dla wszystkich miejscowości i zabezpieczyć 

wszystkich przed takim żywiołem.  Poprosił o pozytywne rozpatrzenie i pozytywne zaopiniowanie projektu 

uchwały.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – w/w projekt uchwały, który jest obecnie 

procedowany zmierza do wydania  pozytywnej opinii dla przygotowania i realizacji w przyszłości programu  

dla Zlewni Nysy Kłodzkiej. Oczywiście znając zapisy obecnego kształtu programu wiadomo, że główny 

nacisk położony jest na Białą Lądecką i tamten obszar zlewni Nysy Kłodzkiej, ale program obejmuje 

również zlewnie Ścinawki. Zapytał w jakim kierunku mają zmierzać dalsze prace jeśli chodzi o zlewnie 

Ścinawki w kwestii zbiorników, ponieważ tutaj sytuacja jest jeszcze nie przesądzona. Zapisy programu 

różnią się od oczekiwań Gminy Radków w tym zakresie. Nie nam rozstrzygać na ten temat natomiast 

uchwała zwraca jednoznacznie uwagę na ochronę miasta Nowa Ruda. Ta ochrona bierna w postaci dalszej  

regulacji potoku Włodzicy i potoku Dzik czy też innych cieków Woliborka, Szczerbnica na terenie miasta 

Nowa Ruda to jest obiekt zainteresowań obecnych, aby w tym programie znalazło swoje miejsce. 

Wspominał o tym na spotkaniach konsultacyjnych Panu Profesorowi Zalewskiemu, który potwierdził, że w 

programach ochrona bierna może być i powinna być ujęta jako element programu. Oczywiście nie jako ten 

główny, na które Państwo Polskie chce pozyskać środki m.in. z Banku Światowego czy też może z innych 

źródeł. W związku z tym są „za” tym, bo jest to program bardzo potrzebny i cieszą się, że powstaje i to tak 

w szybkim tempie. Władze są zainteresowane zlewnią Ścinawki, a jeszcze bardziej szczegółowo ochroną 

miasta Nowa Ruda. Korzystając z obecności Pana Dyrektora zapytał co Wody Polskie po powodzi 

zamierzają robić w obecnym roku na ciekach wodnych innych niż Biała Lądecka? Jak to będzie wyglądać? 

Czy cokolwiek inne będzie realizowane? Mamy uszkodzenia różne choćby na terenie miasta Nowa Ruda 

czy Gminy Nowa Ruda, które powinny zostać usunięte. Przypomniał, że od września 2024 r. do końca 

grudnia 2024 r miasto usuwało to co było w ciekach wodnych, należących do Wód Polskich, za środki 

pozyskane z budżetu Państwa, ale ten etap się skończył. Zapytał jak Wody Polskie zamierzają kontynuować 

te prace, bo oczywiście one nie zostały zakończone i czy w ogóle zamierzają kontynuować te prace. 

Prawdopodobnie do takich zdarzeń może dochodzić częściej niż dotychczas. Na ten moment jesteśmy słabo 

do nich przygotowani. Prosi o informację, ale konkrety czy na takim czy innym cieku wodnym planowane 

są jakieś prace? Jakie środki są na to są przeznaczone? Albo powiedzenie otwarcie, że czegoś takiego nie 

ma. Nie wie bo różnie się o tym mówi. Dochodzą słuchy, że jakieś zadania są, że jakieś środki kolejne będą, 

że będzie coś robione. Chcieliby usłyszeć konkrety.  

 

Pan Roland Hamerla – Dyrektor Wód Polskich Nysa – zespół Pana Marka Źródłowskiego pracował nad 

zinwentaryzowaniem tych największych szkód. Nie wszystkie prace uda się wykonać. Wynotował sobie 5 

zadań, które są obecnie procedowane. Opracowana została dokumentacja. Dostali zapewnienie z 

ministerstwa, że będą środki na wykonanie tych zadań. W miesiącu maj odbędzie się postępowanie 

przetargowe. Z tych 5 zadań na terenie Gminy Nowa Ruda na Potoku Dzik, Woliborka, Czerwionka, 

Jugowski Potok będą wykonywane prace utrzymaniowe za 75.000,00 zł. Na Potoku Sokolec w 

miejscowości Ludwikowice Kłodzkie będą wykonywać remonty zabezpieczeń murów regulacyjnych na 

kwotę 900,000,00 zł. Mają w planach na potoku Włodzica w miejscowości Ludwikowice Kłodzkie wykonać 

prace utrzymaniowe czyli: remont zniszczonych murów oraz wykonać zabezpieczenia dna za 170.000,00 

zł. Kolejnym zadaniem na potoku Włodzica będzie wycinka drzew, udrożnienie tych koryt, remont 

zniszczonych umocnień murów i ubezpieczeń kamiennych za 550.000,00 zł. Następnym zadaniem 

przewidzianym w najbliższym czasie do procedowania jest udrożnienie oraz remont istniejących umocnień 

w rzece Włodzicy na kwotę 900,000,00 zł. Te zadania planują wykonać w najbliższym czasie. Te wartości 
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to są ich szacunki. Po przetargu będzie wiadomo czy kwota, która będzie zaoferowana będzie niższa i czy 

uda się ewentualnie poszerzyć zakres tych prac. Wszystkie te prace to roboty utrzymaniowe, nie będą to 

prace, które w znaczny sposób zmienią obraz danego potoku. Nie będą to również nowe inwestycje. To będą 

prace, które pomogą odtworzyć stan sprzed powodzi lub go poprawić. Co do nowych inwestycji być może 

w tym programie Pana Profesora będą jakieś wytyczne i pozwolą spojrzeć inaczej na naszą zlewnie w 

przyszłości.  

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – prosi szczegóły dotyczące tych kwot 500.000,00 zł 

oraz 900.000,00 zł. Ludwikowice Kłodzkie to jest gmina wiejska nie Miejska Nowa Ruda. Nie jest to obszar 

miasta. Czy te kwoty konkretnie 500.000,00 zł oraz 900.000,00 zł dotyczą miasta Nowa Ruda?  

 

Pan Roland Hamerla – Dyrektor Wód Polskich Nysa – w miejscowości Nowa Ruda w kilometrażu rzeki 

10+300, 10+400 na wysokości ulicy Świdnickiej 102.  

 

Radna Regina Wałęsa – Potok Dzik i kwota 75.000,00 zł  to jakie to będą prace za tą kwotę? I na jakim 

odcinku będzie to wykonywane? Miasto wyczyściło koryto do ul. Radkowskiej 10 od Dzikowca, a jakie 

prace wykonają Wody Polskie?  

 

Pan Roland Hamerla – Dyrektor Wód Polskich Nysa – na terenie miasta Nowa Ruda oraz Gminy owa Ruda 

za tą kwotę będą to prace „kosmetyczne” tj. usuwanie zatorów, wycinka drzew, krzewów. Niestety na chwilę 

obecną tylko tyle zostało zaplanowane.   

 

Radna Regina Wałęsa – czy można na piśmie dokładnie prosić o rozpiskę jakie odcinki i ile km tych 

odcinków będzie robione?  

 

Pan Roland Hamerla – Dyrektor Wód Polskich Nysa – tak.  

 

Radny Bogusław Frącek – chciał zapytać odnośnie regulacji rzeki Włodzicy, ponieważ na pewnym jej 

odcinku potrzeba ponieść niewielkich nakładów finansowych, żeby dokończyć inwestycje, która w 

ostatnich latach była tam robiona i brakuje kawałka muru co w konsekwencji prowadzi do tego, że woda 

zawsze w tym miejscu wylewa. Miasto przygotowuje się do remontu ul. Stara Droga, więc nie wiadomo jak 

się na to zaopatrywać. Wyremontowane zostanie to co zostało zniszczone, a brakuje odrobine środków żeby 

doprowadzić ten mur do pewnego momentu i ta woda się już nie wyleje, bo rozleje się na drugą stronę. 

Druga sprawa.  Ma prośbę, żeby poprzeć pomysł, aby dokonać korekty planu urządzania lasów, ponieważ 

te plany będą skutkować swoimi działaniami do 2030 w przypadku naszej gminy. Tą retencję naturalna nie 

da rady zbudować od razu. Ona będzie odbudowywana latami. W związku z tym będzie proponował zapis 

odnośnie tego programu. I prosi żeby na to zwrócić uwagę. Spróbujmy ograniczyć ten spływ na ten czas 

skoro brakuje środków.  

Wniosek*: 

Rada Miejska wnioskuje o konieczność ujęcia w programie dostosowania planów urządzania lasów 

realizowanych przez Lasy Państwowe. W szczególności ograniczenia wycinki w strefach ochronnych 

zlewni potoków i zwiększenia naturalnej retencji lasu oraz w paragrafie 5 dodanie ust. 10 Regionalna 

Dyrekcja Lasów Państwowych we Wrocławiu 

 

Pan Tomasz Kiliński – poprosił Pana Prezesa ZWiK Mariusza Małka o przybliżenie pewnego tematu 

Wodom Polskim dotyczącym programu, ponieważ są tematy związane z naszą infrastrukturą. Kwestią jest 

lokalizacja zbiorników np. na terenie Gminy Radków konkretnie Sarny Ścinawka, Potok Dzik, Potok 
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Włodzica być może Tłumaczów. Są tematy związane z naszą infrastrukturą, która musi zostać 

zabezpieczona i ochroniona.  

 

Pan Mariusz Małek – Prezes ZWiK – ma zaszczyt reprezentować spółkę ZWiK Sp.z.o.o., która zajmuje się 

zbiorowym zaopatrzeniem w wodę i zbiorowym odprowadzaniem ścieków na terenie miasta Nowa Ruda i 

Gminy Nowa Ruda, ale posiadają również infrastrukturę kanalizacyjną na terenie Gminy Radków. Chciałby 

przedstawić pewien aspekt i ma prośbę do Pana Dyrektora. Wzdłuż potoku Włodzica oraz potoku Dzik 

przebiegają główne kolektory sanitarne biegnące z miasta Nowa Ruda i Gminy Nowa Ruda. Są to kolektory 

FI 600 mm i FI 500 mm. Są to kolektory grawitacyjne biegnące wzdłuż potoku. W związku z planami 

rozbudowy infrastruktury przeciwpowodziowej w postaci zbiorników suchych retencyjnych 

przeciwpowodziowych najwłaściwszym było by przeniesienie infrastruktury krytycznej poza obrys tego 

zbiornika. Natomiast trzeba pamiętać, że nie będzie wtedy to już przewód grawitacyjny tylko konieczne 

będzie wybudowanie przewodu tłocznego. W związku z powyższym taka infrastruktura znacząco obciąży 

późniejszą eksploatację dla spółki, a docelowo te koszty będą przerzucone na mieszkańców. W związku z 

tym ma prośbę, aby na etapie projektowania znaleźć jakieś rozwiązanie hybrydowe, które pozwoli w 

okresach, w których zbiornik nie będzie działał, żeby ta infrastruktura, która jest w tym rejonie mogła dalej 

służyć jako przewód grawitacyjny. Doprecyzowując nie jest przeciw budowie zbiorników retencyjnych 

przeciwpowodziowych na terenie Gminy Radków z tego tytułu, że należy dbać o życie, zdrowie i mienie 

mieszkańców Ścinawki Średniej, Górnej i Dolnej, ale nie można kosztów społecznych i ekonomicznych 

ochrony mieszkańców Gminy Radków przerzucić później na mieszkańców Nowej Rudy.   

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

w paragrafie 3. Rada Miejska wnioskuje o konieczność ujęcia w programie dostosowania planów urządzania 

lasów realizowanych przez Lasy Państwowe. W szczególności ograniczenia wycinki w strefach ochronnych 

zlewni potoków i zwiększenia naturalnej retencji lasu oraz w paragrafie 5 dodanie ust. 10 Regionalna 

Dyrekcja Lasów Państwowych we Wrocławiu 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Jarosław 

Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia opinii o Programie redukcji ryzyka powodziowego w zlewni Nysy Kłodzkiej 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Jarosław 

Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha 

 

Uchwała nr 114/XIV/2025 

w sprawie wyrażenia opinii o Programie redukcji ryzyka powodziowego w zlewni Nysy Kłodzkiej 

 

Pan Romuald Hamerla, Pan Mariusz Małek oraz radny Jarosław Ubik opuścili sesję Rady Miejskiej.  

 

 b) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – dokonuje się zmian w treści załącznika: 

1. nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez 

wprowadzenie zmian będących następstwem: 

1. Dostosowania wartości w kolumnie roku 2025 do wprowadzanych zmian w budżecie na 

rok 2025 zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień  

2. Zwiększenia przychodów w roku 2025 w związku ze środkami, jakie pozostały na rachunku 

bankowym z roku 2024, co wynika ze szczególnych zasad realizacji budżetu na łączną 

kwotę 1 466 673,31 w tym, kwota: 

a. 805 813,86 środki z otrzymanej 10-07-2024r. lecz nie wykorzystanej w całości, 

zaliczki na zad. pn. Przebudowa drogi gminnej ul. Kolejowa w Nowej Rudzie. 

b. 562 094,45 środki z otrzymanej 10-07-2024r. lecz nie wykorzystanej w całości, 

zaliczki na zad. pn. Przebudowa ciągu dróg gminnych ul. T. Kościuszki,Os. 

Piastowskie, ul. Sportowa w Nowej Rudzie. 

c. 98 765,00 środki pochodzące z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych. 

3. Zwiększenia deficytu budżetu o kwotę 1 466 673,31 zł z kwoty 15 615 477,94 zł do kwoty 

17 082 151,25 zł w związku ze zwiększeniem przychodów. 

2. nr 2 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, zmienia się plan 

wydatków dla nowego przedsięwzięć, pn.: Odbudowa drogi ul. Stara Droga w kilometrażu 0+000-

3+121 (powódź wrzesień 2024). 

3. nr 3 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez 

zaktualizowanie objaśnień wynikających z wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2025 według 

stanu na dzień  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

 

Uchwała nr 115/XIV/2025 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

 c) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

 

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – przedstawił następujące zmiany: 

3 010 176,72 – Stanowi łączną kwotę, zwiększenia dochodów i wydatków, w tym:  

2 962 629,00 – Na podstawie decyzji Ministra Finansów z dnia 26 marca 2025 roku Nr 

MF/FG6.4143.25.24.2025.ZF.83 oraz pismem Wojewody Dolnośląskiego z dnia 26 

marca 2025 roku Nr BZ-OLL.3146.102.2025.MB, o zapewnieniu finansowania 

wydatków na realizację zadania: „Odbudowa drogi ul. Sara Droga w kilometrażu 

0+000+3+121 (powódź wrzesień 2024)”. 

35 000,00 – Zgodnie z pismem Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w Nowej Rudzie 

Nr OŚ.3050.3.2025 z dnia 01 kwietnia 2025 roku z uwagi na przedłużenie przez 

WFOŚiGW we Wrocławiu dalszej współpracy z gminami przy wdrażaniu Programu 

„Czyste Powietrze”, w ramach prowadzonego punktu konsultacyjno-informacyjnego (na 

podstawie Aneksu nr 5/2025 w ramach zawartego Porozumienia nr 48/GczP/2021 z dnia 

12.05.2021 roku). 

12 547,72 – W związku z uszkodzeniem punktów świetlnych oświetlenia ulicznego oraz otrzymaniem 

środków z ubezpieczenia, planuje się zwiększenia nakładów na prace remontowe.  

52 464,00 – Stanowi łączną kwotę, zmniejszenia dochodów i wydatków:   
W związku z decyzją Ministra Finansów z dnia 14 kwietnia 2025 roku Nr 

MF/FG5.4143.25.53.2024.ZF.370.2025.A o anulowaniu zapewnienia finansowania 

wydatków dotyczących zadania: „Remont mostu ul. Młyńskie Wzgórze - pod obwodnicą 

(powódź 2024)”. 

467 194,50 – Stanowi łączną kwotę, przeniesienia planu wydatków w tym: 

421 862,24 – W związku z wyrokiem Sądu Apelacyjnego w Warszawie VII Wydział Gospodarczy i 

Własności Intelektualnej Syg. Akt. VII Aga 104/24 z dnia 28 marca 2025 roku 

oddalającym apelację od wyroku Sądu Okręgowego w Warszawie Syg. Akt. XVI GC 

229/23 z dnia 28 sierpnia 2023 roku oraz otrzymanym wezwaniem do zapłaty – 

wykonania prawomocnego wyroku z dnia 3 kwietnia 2025 roku. W dniu 4 kwietnia 2025 

roku zrealizowano płatności z w/w wyroku w następujący sposób: - 208.009,93 zł – 

należność główna, 

- 205 752,31 – tytułem odsetek ustawowych za opóźnienie, 

- 8 100,00 zł – tytułem kosztów procesu. 
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Wyrok z powództwa podwykonawcy zadania realizowanego w latach 2010-2012 w 

ramach zadania „Regionalne centrum turystyki aktywnej - modernizacja obiektów 

sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie z zagospodarowaniem terenu oraz 

budową boiska o nawierzchni sztucznej”. 

45 332,26 
 

W zakresie oświetlenia ulicznego oraz Ochotniczych Straży Pożarnych. 

3 888 056,48 – Stanowi łączną kwotę przeniesienie planu w ramach przychodów w tym:   
Zaliczka otrzymana w 2024r na zadanie pn. „Przebudowa ciągu dróg gminnych ul. T. 

Kościuszki, Os. Piastowskie, ul. Sportowa w Nowej Rudzie oraz zaliczka otrzymana w 

2024 roku na zadanie pn. „Przebudowa drogi gminnej ul. Kolejowa w Nowej Rudzie”. 

1 466 673,31 – Zwiększenie przychodów i wydatków zgodnie z tabelaryczną częścią uzasadnienia. 

805 813,86 
 

Zaliczka otrzymana w 2024r na zadanie pn. „Przebudowa drogi gminnej ul. Kolejowa w 

Nowej Rudzie”. 

562 094,45 
 

Przebudowa ciągu dróg gminnych ul. T. Kościuszki, Os. Piastowskie, ul. Sportowa w 

Nowej Rudzie. 

98 765,00 
 

Niewykorzystane w roku ubiegłym środki pochodzące z opłat za korzystanie z zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych.   
Dokonuje się zmiany załącznika nr 3 oraz nr 6 do budżetu miasta na rok 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

 

Uchwała nr 116/XIV/2025 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2025 

 

 d) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami Gminy Miejskiej Nowa Ruda na 

lata 2024 - 2027 

 

Pani Karolina Kopacz – Pracownik Referatu Zagospodarowania Przestrzennego - Gmina, zgodnie z art. 7. 

ust. 1, pkt. 9  ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1465 z późn. 

zm.), w zakresie zadań własnych realizuje sprawy dotyczące ochrony zabytków i opieki nad zabytkami. 

Obowiązek sporządzania gminnego programu opieki nad zabytkami, zwany dalej Programem, nakłada na 
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Gminę art. 87 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami (Dz. U. z 2022 r. 

poz. 840). Wojewódzki Konserwator Zabytków we Wrocławiu pismem Nr W/N.5120.2.2025.NPR z dnia 

10.03.2025 r. pozytywnie zaopiniował Program na lata 2024-2027. 

Uchwalenie Programu planowane było na koniec 2024 roku, ale ze względu na przedłużającą się procedurę 

opiniowania przez Konserwatora Zabytków uchwalenie ww. Programu nastąpi w 2025 roku.     

W związku z powyższym przyjęcie przedmiotowej uchwały uważa się za zasadne. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2024 

- 2027 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

 

Uchwała nr 117/XIV/2025 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami Gminy Miejskiej Nowa Ruda na 

lata 2024 – 2027 

 

 e) w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

 

Pan Kamil Zalewski – Projektant Firmy Ecoland - Plan miejscowy stanowi narzędzie realizacji polityki 

przestrzennej gminy, określonej w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 

Ustalenia planu miejscowego nie mogą naruszać postanowień tego dokumentu, dlatego stosownie do 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oceniono spójność ustaleń projektowanego 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów inwestycyjnych w rejonie ulicy 

Słupieckiej w Nowej Rudzie z ustaleniami Studium. Rozpatrując przeznaczenie terenu w projekcie planu 

miejscowego (zał. Nr 1) wyodrębniono teren o symbolu „1U-PP-PS” – „teren dla usług lub produkcji 

przemysłowej lub składów i magazynów” oraz teren o symbolu „1ZN-ZP” – „teren zieleni naturalnej lub 

zieleni urządzonej”.      

Analizując ustalenia projektu planu miejscowego i obowiązującego studium gminy powyższy teren 

oznaczony symbolem „1U-PP-PS” w projekcie planu miejscowego przeznacza się dla usług lub produkcji 

przemysłowej lub składów i magazynów, z dopuszczeniem instalacji odnawialnych źródeł energii o łącznej 

mocy przekraczającej 100 kW wykorzystujących do wytwarzania energii wyłącznie energię 



 

14 Sesja Rady Miejskiej   Strona 18 z 28 

 

promieniowania słonecznego pod warunkiem, że wytwarzanie energii będzie służyło obiektom na tym 

terenie, zieleni, dróg wewnętrznych oraz miejsc do parkowania w formie: garaży otwartych i zamkniętych 

oraz parkingów terenowych. Natomiast teren 1ZN-ZP” to w projekcie planu miejscowego przeznacza się 

dla zieleni naturalnej lub zieleni urządzonej, gdzie zakazuje się lokalizacji budynków. 

Teren przeznaczony w planie miejscowym dla usług lub produkcji przemysłowej lub składów i magazynów 

oraz teren zieleni naturalnej lub zieleni urządzonej to tereny w studium o symbolu „2P”. 

Analizując przeznaczenie w studium jednostki terenowej o symbolu „2P”- to „Tereny z przewagą funkcji 

gospodarczych – przemysłowych, usługowych (w tym m.in. stacji paliw), naprawczych oraz baz, składów 

i magazynów (tereny skoncentrowanej aktywności gospodarczej), z wyłączeniem aktywności związanych 

z produkcją rolniczą i obsługą rolnictwa oraz obiektów handlowych o powierzchni sprzedaży powyżej 

2000 m2”. Na terenie studium oznaczonym symbolem „2P” dopuszczono również m.in. lokalizację miejsc 

postojowych, zarówno terenowych, jak i w budynkach, zieleń urządzoną, w szczególności o charakterze 

izolacyjnym i osłonowym, zwłaszcza w przypadku ich sąsiedztwa z istniejącą lub planowaną zabudową 

mieszkaniową; zieleń urządzona może zajmować część działki, całą działkę, część lub całą jednostkę 

terenową. Dopuszcza się przeprowadzanie dróg i ulic. 

Rozpatrując przeznaczenie terenu w projekcie planu miejscowego (zał. Nr 2) wyodrębniono teren 

o symbolu „1U” – „teren dla usług” (terenie „1U” w ramach usług wyklucza się: usługi handlu 

wielkopowierzchniowego, usługi turystyki, usługi zdrowia i pomocy społecznej, usługi nauki, usługi 

edukacji, usługi kultury i rozrywki, usługi kultu religijnego) oraz tereny o symbolach „1KDL” i „2KDL” – 

„teren drogi lokalnej”. Są to tereny oznaczone w studium symbolem „U,KSN”.  

Analizując przeznaczenie w studium jednostki terenowej o symbolu „U,KSN”- to „Tereny z przewagą 

usług, w tym min. stacji paliw, z wyjątkiem nowych obiektów handlowych o powierzchni sprzedaży 

powyżej 2000 m2 oraz usług chronionych”. Na terenie studium oznaczonym symbolem „U,KSN” 

dopuszczono również m.in. lokalizację miejsc postojowych, zarówno terenowych, jak i w budynkach, 

dopuszcza się przeprowadzanie dróg i ulic. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  W kwestii uściślenia zapytał czy na tym obszarze mniejszym 

1U też jest ograniczenie powierzchni do 2000 m?  

 

Pan Kamil Zalewski – Przedstawiciel Ecoland – tak.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla terenów inwestycyjnych 

w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka 

, Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Bogusław Frącek 

NIEOBECNI (3) 
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Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

edit błąd: radny Bogusław Frącek był „za” przyjęcie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia, że 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla terenów inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej 

w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

 

Uchwała nr 118/XIV/2025 

w sprawie stwierdzenia, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie nie narusza ustaleń studium 

 

 f) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie 

 

Pan Kamil Zalewski – Projektant Firmy Ecoland – przedstawił projekt miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej 

Rudzie, zwany dalej projektem Planu,  zainicjowała Uchwała Nr 469/LXI/23 Rady Miejskiej w Nowej 

Rudzie z dnia 31 maja 2023 r. Projektem Planu objęto dwa rozłączne obszary o łącznej powierzchni około 

5,45 ha, położone przy ul. Słupieckiej, w południowej część miasta Nowa Ruda. 

Na obszarze projektem Planu, wskazanym na części graficznej nr 1, zwanym dalej „obszarem nr 1 projektu 

Planu”) planuje się realizację zagospodarowania przemysłowego, usługowego oraz składów 

i magazynów(teren oznaczony symbolem „1U-PP-PS”), co wynika z rosnącego zainteresowania terenami 

dla tego typu inwestycji w mieście. Na przedmiotowym obszarze wyznaczono również teren zieleni 

oznaczony symbolem „1ZN-ZP”. Ten planowany kierunek zagospodarowania obszaru nr 1 projektu Planu 

jest zgodny z ustalonym w obowiązującym Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda, a na przedmiotowym obszarze nie obowiązuje żaden 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. 

Natomiast na drugim z obszarów objętych  projektem Planu (wskazanym na części graficznej nr 2 projektu 

Planu, zwanym dalej „obszarem nr 2 projektu Planu”) planuje się realizację funkcji usługowej (teren 

oznaczony symbolem „1U”) komunikacyjnej (tereny oznaczone symbolami „1KDL” oraz „2KDL”). 

Obecnie na omawianym obszarze obowiązuje  miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla 

rejonu ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie, przyjęty Uchwałą Nr 387/XLCII/14 Rady Miejskiej w Nowej 

Rudzie z dnia 9 kwietnia 2014 r. W planie tym w zasięgu przedmiotowego obszaru wskazano cztery tereny: 

„1UP” - dla obiektów przemysłu, baz, składów, magazynów, usług oraz miejsc parkingowych”, „2RR” - dla 

użytkowania rolniczego oraz 1KDL” i „5KDL” – dla dróg publicznych klasy lokalnej. W oparciu o ustalenia 

obowiązującego planu nie ma zatem możliwości realizacji planowanego zagospodarowania na obszarze nr 

2 projektu Planu.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów inwestycyjnych 

w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 



 

14 Sesja Rady Miejskiej   Strona 20 z 28 

 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka 

, Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Bogusław Frącek 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

edit błąd: radny Bogusław Frącek był „za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów inwestycyjnych w rejonie ulicy 

Słupieckiej w Nowej Rudzie 

 

Uchwała nr 119/XIV/2025 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie 

 

 

Pan Kamil Zalewski oraz Pani Karolina Kopacz opuścili sesję Rady Miejskiej. 

 

 g) w sprawie nadania nazwy placowi 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda - W 1991 roku miasto Nowa Ruda nawiązało pierwsze 

kontakty partnerskie niemieckim miastem Castrop-Rauxel. W kolejnych latach tj. w 1992 roku z czeskim 

miastem Bromov, a w 1995 z francuskim Wallers-Arenberg.  Od tego czasu, dzięki współpracy między 

miastami partnerskimi nasza społeczność głównie młodzież, miała możliwość uczestniczenia w licznych  

wymianach kulturalnych, edukacyjnych i gospodarczych. Współpraca z miastami partnerskimi przyczyniła 

się do promowania wartości takich jak tolerancja, zrozumienie międzykulturowe oraz budowanie trwałych 

relacji międzynarodowych. Działania te przyczyniły się do wzrostu prestiżu naszego miasta oraz stworzyły 

nowe możliwości. Aby uświetnić ten wyjątkowy jubileusz 30 lecia współpracy między miastami 

partnerskimi, Burmistrz miasta Nowa Ruda postanowił wystąpić z wnioskiem  o nadanie nazwy placowi 

przy ul. Niepodległości  „Skwer Miast Partnerskich” w przestrzeni publicznej, który będzie miejscem 

spotkań, relaksu oraz symbolizować więzi łączące Nową Rudę z naszymi partnerami. Nadanie tej nazwy 

jest wyrazem szacunku i uznania dla wartości, jakie niesie za sobą współpraca z miastami partnerskimi. 

Stanie się symbolem wzajemnego zrozumienia, podwalinami trwałych więzi oraz chęci wspólnego działania 

na rzecz rozwoju naszych miast.  

 

Radny z Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Jerzy Pulit - Komisja Porządku Publicznego i 

Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 

Radna Beata Kłossowska – Tyszka – czy w związku z nadaniem, będą zlikwidowane tablice ogłoszeniowe, 

które tam się znajdują i nie będą oddawały tego charakteru temu miejscu. 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – nie ma takiego planu. Tablice znajdują się tam od 

wielu lat dzierżawione przez najemców. Jeśli taki wniosek się pojawi to zostanie rozważony.  

 

Radna Regina Wałęsa – gdzie jest ten skwer? 

 

Pan Tomasz Kiliński –z tego co pamięta to zielony budynek Niepodległości 17.  



 

14 Sesja Rady Miejskiej   Strona 21 z 28 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie nadania nazwy placowi 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

 

Uchwała nr 120/XIV/2025 

w sprawie nadania nazwy placowi 

 

 h) zmieniająca Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieokreślony umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Nowej Rudzie, przy Rynek nr 16 

 

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda – w związku z uwagami nadzoru w  

treści Uchwały Nr 109/XIII/25 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 26 marca 2025 r. w  sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas nieokreślony umowy najmu lokalu 

użytkowego położonego w Nowej Rudzie, przy Rynek nr 16 nie wpisano, że wyraża się zgodę na zawarcie 

umowy na czas nieokreślony. Ponadto w § 2 Uchwały Nr 109/XIII/25 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z 

dnia 26 marca 2025 r. w  sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieokreślony umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Nowej Rudzie, przy Rynek nr 16 wskazano, 

że lokal przeznacza się na działalność baru mlecznego. Rada Gminy nie ma jednak kompetencji do 

określenia rodzaju działalności prowadzonej w wynajmowanym lokalu. W związku z powyższym § 2 nie 

może się ostać i musi zostać wykreślony. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zwarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieokreślony umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Nowej Rudzie, przy Rynek nr 16 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

 

Uchwała nr 121/XIV/2025 

zmieniająca Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zwarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieokreślony umowy najmu lokalu użytkowego położonego w Nowej Rudzie, przy Rynek nr 16 

 

 

 i) w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie z Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 

Kłodzko projektów: „Street Workout Park dla Noworudzkiej Szkoły Technicznej w Nowej Rudzie” i 

„Doposażenie szkoły w sprzęt multimedialny oraz wymianę stolarki drzwiowej w Liceum 

Ogólnokształcącym w Nowej Rudzie” 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda - mieszkańcy Miasta Nowa Ruda wyrazili swoją wolę 

poprzez udział w konsultacjach społecznych pod nazwą projektu „Budżet obywatelski w Mieście Nowa 

Ruda w 2025 roku”. W ramach głosowania nad złożonymi do projektu zadaniami, uznanie zyskały zadania 

dotyczące : 

 

1. Parku Street Workout  dla  Noworudzkiej Szkoły Technicznej w Nowej Rudzie ul. Stara Droga 4, 

57-401 Nowa Ruda.” w kwocie 30 000,00 zł (słownie: trzydzieści tysięcy złotych 00/100). 

2. Doposażenia szkoły w sprzęt multimedialny oraz wymianę stolarki drzwiowej w Liceum 

Ogólnokształcącym w Nowej Rudzie Osiedle Piastowskie 17 57 – 400 Nowa Ruda ” w kwocie 

30 000,00 zł (słownie: trzydzieści tysięcy złotych 00/100). 

 

Z racji tego, że organem prowadzącym Noworudzkiej Szkoły Technicznej i  Liceum Ogólnokształcącego w 

Nowej Rudzie jest Powiat Kłodzki, realizacja projektów, przy pomocy finansowej Miasta Nowa Ruda, 

będzie w gestii Powiatu Kłodzkiego. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie z Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko 

projektów: „Street Workout Park dla Noworudzkiej Szkoły Technicznej w Nowej Rudzie” i „Doposażenie 

szkoły w sprzęt multimedialny oraz wymianę stolarki drzwiowej w Liceum Ogólnokształcącym w Nowej 

Rudzie” 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

 

Uchwała nr 122/XIV/2025 

w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie z Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 

Kłodzko projektów: „Street Workout Park dla Noworudzkiej Szkoły Technicznej w Nowej Rudzie” 

i „Doposażenie szkoły w sprzęt multimedialny oraz wymianę stolarki drzwiowej w Liceum 

Ogólnokształcącym w Nowej Rudzie” 

 

 j) zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej - ustawa z dnia 26 października 1982 

roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w art. 41 ust. 1 oraz ustawa z dnia 29 

lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii w art. 10 ust. 1  nakładają na gminę, jako zadania własne, 

prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałaniem narkomanii. Zadania te realizowane są ze środków pochodzących z opłat za korzystanie 

z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, które wydatkowane mogą być jedynie na podstawie, 

uchwalanego corocznie przez Radę Miejską, Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. Zaplanowane w preliminarzu środki na 

konkretne zadania, mogą być w zależności od potrzeb w drodze uchwały Rady Miejskiej, przesunięte na 

inne zadania określone programem. 

Środki, które z powyższych opłat wpłynęły do budżetu Miasta Nowa Ruda w roku ubiegłym nie został w 

całości wykorzystane. Ponieważ są to środki, które należy wykorzystać na realizację zadań wynikających z 

Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii, należy kwotę 98.765,00 wprowadzić do preliminarza wydatków MPPiRPA na rok 2025 i  

dokonać w nim zmian polegających na: 

1.  zwiększeniu środków w punkcie 3/3 z 42.000,00 zł do 130.000,00 zł, 

2.  zwiększeniu środków w punkcie 3/4 z 271.431,00 zł do 282.196,00 zł. 

Dokonanie powyższych zmian umożliwi pełniejsze wykorzystanie środków przeznaczonych na realizację 

programu oraz lepsze jego wykonanie. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer – Gałczyńska  - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja wystąpiła również z wnioskiem do Burmistrza Miasta 

o przesunięcia.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

 

Uchwała nr 123/XIV/2025 

zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

 

 k) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego zapewnienia 

wsparcia w mieszkaniu wspomagany osobom z terenu Gminy Stronie Śląskie przez Gminę Miejską Nowa 

Ruda 

 

Pani Anita Mańczak – Kierownika Sekcji Pomocy Środowiskowej – w imieniu Burmistrza zgłosiła autopoprawkę 

do uchwały i zamiast mieszkania treningowego wpisać wspomagane.  

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer – Gałczyńska  - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego zapewnienia wsparcia 

w mieszkaniu wspomagany osobom z terenu Gminy Stronie Śląskie przez Gminę Miejską Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Regina Wałęsa 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

edit błąd: radna Regina Wałęsa była „za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego zapewnienia wsparcia w mieszkaniu wspomagany 

osobom z terenu Gminy Stronie Śląskie przez Gminę Miejską Nowa Ruda 

 

Uchwała nr 124/XIV/2025 
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w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego zapewnienia 

wsparcia w mieszkaniu wspomagany osobom z terenu Gminy Stronie Śląskie przez Gminę Miejską 

Nowa Ruda 

 

 l) zmieniająca uchwałę nr 215/XXVII/20 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miejska Nowa Ruda oraz warunków i zasad korzystania z 

tych przystanków 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – projekt uchwały dot. wprowadzenia nowego 

przystanku podyktowane jest rosnącymi potrzebami komunikacyjnymi miasta związanymi z koniecznością 

usprawnienia funkcjonowania komunikacji miejskiej w celu zaspokojenia potrzeb mieszkańców. 

 

Radny z Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Jerzy Pulit - Komisja Porządku Publicznego i 

Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę nr 215/XXVII/20 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miejska Nowa Ruda oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

 

Uchwała nr 125/XIV/2025 

zmieniająca uchwałę nr 215/XXVII/20 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miejska Nowa Ruda oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków 

 

 m) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii gminnych dróg publicznych oraz ustalenia jej przebiegu 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda - część drogi ul. Kolejowej w granicach części działki 

nr 326/9, AM-19 obręb 0003 Nowa Ruda stanowi uzupełnienie istniejącej sieci drogowej. Zaliczenie jej do 

kategorii dróg gminnych publicznych ma na celu pełne uregulowanie stanu prawnego, co umożliwi 

działania zgodnie z ustawą o drogach publicznych, a więc wprowadzenie do ewidencji dróg gminnych, 

okresowe kontrole stanu technicznego oraz właściwe ich oznakowanie na podstawie projektu organizacji 

ruchu.  
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Radny z Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Jerzy Pulit - Komisja Porządku Publicznego i 

Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zaliczenia drogi do kategorii gminnych dróg publicznych oraz ustalenia jej przebiegu 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

 

Uchwała nr 126/XIV/2025 

w sprawie zaliczenia drogi do kategorii gminnych dróg publicznych oraz ustalenia jej przebiegu 

 

 n) w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej likwidacji Przedszkola Mini w Nowej Rudzie 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Regina Wałęsa - Podstawą uznania petycji za 

bezzasadną są wskazane niżej wyjaśnienia. W pierwszej kolejności należy wskazać, że na obecnym etapie 

trwa procedura zażaleniowa negatywnej opinii Dolnośląskiego Kuratora Oświaty, która uniemożliwia 

procedowanie, a nawet przedłożenie projektu uchwały o likwidacji Przedszkola nr 2 „Mini” w Nowej 

Rudzie, na posiedzenie Rady Miejskie w Nowej Rudzie. Należy wskazać, że negatywna opinia 

Dolnośląskiego Kuratora Oświaty stanowi przeszkodę do procedowania przez Radę Miejską w Nowej 

Rudzie uchwały w sprawie likwidacji przedszkola Miejskiego nr 2 Mini. W związku z powyższym już z tej 

przyczyny petycja wzywająca do nie podjęcia uchwały jest nieuzasadniona, ponieważ w chwili obecnej 

brak jest podstaw do procedowania uchwały będącej przedmiotem petycji. Ustosunkowując się do 

kolejnych argumentów zawartych w petycji należy wskazać, że postanowieniem Nr 22/2025 z 19 lutego 

2025r. Dolnośląski Kurator Oświaty, negatywnie zaopiniował zamiar likwidacji Przedszkola Miejskiego nr 

2 „Mini” w Nowej Rudzie wchodzącego w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie. 

Dnia 24 lutego 2025 r. Burmistrz na podstawie art. 89 ust. 4 pkt. 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2024 r. Prawo 

oświatowe (tj. Dz.U. z 2024 r. poz. 737 z późn.zm.) zaskarżył w całości Postanowienie Dolnośląskiego 

Kuratora Oświaty do Minister Edukacji Narodowej Pani Barbary Nowackiej. Do chwili obecnej zażalenie 

nie zostało rozpatrzone w związku z powyższym jak wskazano wyżej brak jest podstaw do procedowania 

uchwały o likwidacji przedszkola, która jest przedmiotem petycji. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej likwidacji Przedszkola Mini w Nowej Rudzie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Beata Kłossowska-

Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Konrad Kałwak 

BRAK GŁOSU (1) 

Joanna Sosnowska 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

edit błąd: radna Joanna Sosnowska była „za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej likwidacji Przedszkola Mini w Nowej Rudzie 

 

Uchwała nr 127/XIV/2025 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej likwidacji Przedszkola Mini w Nowej Rudzie 

 

 o) w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - w powyższym projekcie nie zaszły istotne zmiany. 

Sprawa dotyczy potrąceń z diet za jeden dzień – celem jest, aby były one dokonywane jednorazowo, a nie 

wielokrotnie, za każde posiedzenie oddzielnie. Wszystkie komisje wydały pozytywne opinie. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych 

Rady Miejskiej w Nowej Rudzie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Ewa Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

 

Uchwała nr 128/XIV/2025 

w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnych Rady Miejskiej w Nowej Rudzie 

 

8. Interpelacje radnych. 
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Radni nie wnieśli żadnych interpelacji.  

 

9. Zapytania radnych. 

 

Radni nie wnieśli żadnych zapytań. 

 

10. Sprawy różne. 

 

Radna Karolina Popiel – chciała poruszyć dwie kwestie. Brała udział w Urzędzie Wojewódzkim w zmianie 

konsultacji społecznych dot. osób starszych. Zmiana jest dosyć istotna, jeżeli będzie potrzeba przedstawi je 

na komisji. Drugą sprawą 7 maja wszystkie uniwersytety w Polsce będą obchodziły 50 lecie powstania. Na 

terenie Nowej Rudy również będzie taka uroczystość.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – oznajmił, że 30 kwietnia jest ostatnim dniem na 

składanie oświadczeń majątkowych.  

 

11. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad 14 sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie Przewodniczący 

Rady Andrzej Behan zamknął jej posiedzenie. 

 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załączniki do protokołu. 

Na tym protokół zakończono. 

  

 

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz 

 

 


